
Projekt 
 
sporządził: Skarbnik Gminy 
 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY MIEJSKIEJ DĘBNA 

z dnia .................... 2025 r. 

w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 2026 rok środków 
stanowiących fundusz sołecki 

Na podstawie art. 2 ust. 1 ustawy z dnia 21 lutego 2014 roku o funduszu sołeckim (t.j. Dz. U. 
z 2014r. poz. 301 z późn. zm.)  uchwala się, co następuje: 

§ 1. Nie wyraża się zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Dębno na rok 2026 środków stanowiących 
fundusz sołecki na podstawie ustawy z dnia 21 lutego 2014r. o funduszu sołeckim (t.j. Dz. U. z 2014r. 
poz. 301 z późn.zm.). 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Dębna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
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UZASADNIENIE 

 

Proponuje się nie wyrazić zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2026 środków  
stanowiących fundusz sołecki na podstawie ustawy z dnia 21 lutego 2014 roku o funduszu sołeckim (Dz. U. 
z 2014r. poz. 301 z późn. zm.).  
 
W gminie od wielu lat dobrze funkcjonuje fundusz sołecki wg własnych wypracowanych zasad na 
podstawie przepisów ogólnych. Zasady te są prostsze niż zasady wprowadzone ustawą. Wysokość środków 
na fundusz wg ustawy uzależniona jest od dochodów bieżących gminy, w tym również dotacji celowych, 
które gmina otrzymuje na realizacje zadań zleconych, projektów realizowanych             z udziałem środków 
europejskich oraz wpływów z opłaty eksploatacyjnej. Według naszych obowiązujących zasad wysokość 
funduszu jest co roku zwiększana o inflację a w roku 2025 została podwyższona jeszcze o dodatkowe 10%. 
Udział w opłacie eksploatacyjne otrzymują natomiast tylko te sołectwa, które ponoszą niekorzystne 
konsekwencje funkcjonowania koplani. Zasady funkcjonowania funduszu wg ustawy są bardzo 
sformalizowane, problematyczne i nakładają dużo obowiązków na sołectwa. Ponieważ ustawowy fundusz 
sołecki jest w części refundowany ze środków budżetu państwa w kolejnym roku, procedury i wymogi 
formale musiałyby być skrupulatnie przestrzegane ażeby nie utracić dofinansowania. 
 
Za pozostawieniem funduszu sołeckiego wg  gminnych dotychczasowych zasad jednogłośnie opowiedzieli 
się Sołtysi na spotkaniu z Burmistrzem Dębna, które odbyło się w Urzędzie Miejskim               w Dębnie 27 
stycznia 2025r.  
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